
 

Islands Brygges Sogn 
Protokol: Ordinært menighedsrådsmøde Kirken i 
Ørestads menighedslokaler 
Robert Jakobsens Vej 66A 

 
Onsdag den 9. oktober kl. 19.00 til 21.30 

 
Indkaldte: Jens Nielsen, Christian Faber-Madsen, Anne Ellemann, Kirsten Lindberg Andersen, Steffen 

Lambertsen, Michael Riis, Elisabeth G. Pedersen, Andreas Boisen, John-Erik Hansen, Per 
Skovhus Christiansen, sognepræst Ghita Katz Olsen, sognepræst Lars Ahlmann Olesen, 
sognepræst Jeanette Sauerberg, sognepræst Rikke Weissfeld, sognepræst Per Ramsdal, 
studenter- og sognepræst Inger Lundager Knudsen, studenter- og sognepræst Camilla 
Aggersbjerg. 
Medarbejderrepræsentant Peter Salomonsen 
Administrationschef Poul Sørensen 

 
Indbudte: 

 
Afbud: Ghita Katz Olsen, John Erik Hansen, Jeanette Sauerberg, Camilla Aggersbjerg 

 
Fraværende:  Andreas Boisen, Anne Ellemann,  

 

 
0 Velkomst til nye ansatte 

 Mia Svare Meinertz, kirketjener i Ørestad 
 

1 Godkendelse af dagsorden 

 
2 Åndeligt indslag 

 Formanden sang for med fødselsdagssang for Kirsten Lindberg Andersen  
 

3 Revisionsprotokollat 
 Til beslutning 
 Bilag: Revisionsprotokollatet vedlægges 

 Det indstilles, at revisionsprotokollatet godkendes 

 Protokollatet indeholder den årlige anbefaling om at foretage bedre opdeling af 
regnskabsfunktionerne på forskellige personer og indførelse af en topersoners fuldmagt til 
udbetalinger fra banken fremfor en enkeltpersons fuldmagt. 
Grunden til, at det ikke er indført, er, at bemandingen på kirkekontoret ikke giver mulighed 
for det, samt at det ville gøre Landsforeningens Regnskabskontors arbejde meget 
besværligt, og forsinke betalingerne. Det er ikke indført hos de andre sogne, de betjener. 
 

Godkendt 
 
 

4 Opfølgning på menighedsrådsvalg, ekstraordinær valgforsamling 
 Til drøftelse 



 

Bilag: Valgforsamlingsprotokoller, klage og valgbestyrelsens udkast til høringssvar 
Det indstilles at menighedsrådet drøfter 

• Valgforsamlingernes forløb 
• Steffen Lambertsens ønske om udtrædelse 
• Den indkomne klage fra Peter Hjort 
• Den ekstraordinære valgforsamling 
• O&O-kampagnens forløb og effekt 

Der blev valgt ni menighedsrådsmedlemmer i Islands Brygges Sogn. Ingen stedfortrædere. Der 
afholdes ekstraordinært valgforsamling den 8. oktober (dagen inden menighedsrådsmødet). 

Der blev valgt 13 menighedsrådsmedlemmer i Ørestad Sogn. Der blev valgt 7 stedfortrædere. 
Der er efter valgforsamlingen indkommet en klage til stiftet fra stedfortræder Peter Hjort, der 
kræver omvalg. 

Drøftet. Biskoppen har nu svaret på klagen, som er blevet afvist med den afgørelsen 

Din klage giver ikke anledning til at omgøre valget, idet valgets afvikling ikke er 
fundet lovstridigt. 

Menighedsrådene i begge fremtidige sogne er nu blevet fuldtallige. Der holdes konstituerende møde 
21.11 i Islands Brygges Sogn. 

O&O-kampagnens forløb og effekt drøftet. Enighed om at opfordre provstiudvalget/styregruppen til 
at foretage en evaluering.  

 

 
5 Synsprotokoller 

 Til beslutning 
 Bilag. Synsprotokoller 
 Det indstilles, at menighedsrådet prioriterer de synsudsatte arbejder således: 

Islands Brygges Sogn. Tagreparationen prioriteres som det eneste synsudsatte arbejde som 
nr. 1 
Hvis økonomien ikke tillader den samlede reparation, prioriteres reparation af tagryggen 
som nr. 1 og reparation af den skrå tagflade som nr. 2 

Ørestad Sogn. Nyt gulv til præsteboligen Ørestad Boulevard 61A 5. tv prioriteres som nr. 1 

 Præsteboligen fik ikke denne gang noteret synsudsatte arbejder, men det er sket tidligere, 
og gulvet er endnu ikke fornyet. 

 

Indstilling godkendt. Enighed om i prioriteringen at fremhæve bevaringen af den sunde del af 
taget med prioritering af tagryggen. 

 

 
6 Kunstprojektet i Ørestad Kirke 
 Til orienteering 

 Der orienteres om kunstprojektets forløb. 

Orienteret. Lea Porsager får mere håndholdt støtte af provsten ifht. sammenhæng med teologi. 
Ansøgning til fonde forventes at kunne sendes inden 1.12. 

 

 
7 Menighedshusets finansiering 



 Til beslutning 
 Bilag: Principgodkendelse af nyt menighedshus og ansøgning om finansiering af nyt 

menighedshus 

 Det indstilles, at ansøgningen godkendes. 

 Ansøgningen er udarbejdet efter godkendelse af principforslaget om nyt menighedshus. 

 

Godkendt.  
 

 
8 Lydproblemer i Kirken i Ørestad 



 

Til orientering 
Bilag: seneste mail fra advokat Jens Fisker, stiftets svar til klagerne og Københavns Kommunes 
korrespondance om sagen. 

Beboerne har nu klaget til kommunen, og der er udført lydmålinger den sidste weekend i 
september. 

Udlejer holder fast ved, at jazzgudstjenesterne skal stoppe i 72B. Vi afventer målinger og 
kommunens vurdering af sagen. 

 

Orienteret. Der foreligger endnu ikke nyt fra kommunen efter lydmåling. Der kan fortsættes 
med planlagte aktiviteter indtil der foreligger lydmåling.  

 

 
9 Budgetrammerne for 2025 

 Til orientering 
 Bilag Bevillingsskrivelse og budgetter for ISB og Ørestad 2025 

 Budgetudvalget har bevilget i alt 
Til Islands Brygges Sogn 
Drift 8,9 mio. kr. 
Anlæg 0,45 mio. kr. 

 
Til Ørestad 
Drift 9,9 mio. kr. 
Anlæg 1,5 mio kr. 

 
Beløbene er inkl. tidsbegrænsede tilskud til lokaler og personale. 
Bevillingerne imødekommer til fulde vores ansøgning om bemanding. Driftsbevillingerne vil 
blive taget op til vurdering i provstiudvalget efter 2 år. 
 

Orienteret.  
 

 
10 Personaleønsker om placering i de nye sogne, lukket punkt 
 Til beslutning 

 Administrationschefen orienterer om personalets ønsker 
 
Orienteret. Personaleønsker og -præferencer har været drøftet 
løbende med de fastansatte medarbejdere og igen i forbindelse 
med MUS-samtaler i aug-september. 
Generelt har der været klarhed om den aktuelle tilknytning og ikke 
noget ønske om at skifte til andet sogn. Ifht. KiØ er medarbejderne 
ved ansættelsen knyttet primært til KiØ, og de har ingen ønsker 
om at skifte. 
Fsv. angår øvrige medarbejdere er disse alle interesserede i at 
forblive i ISB Sogn. 
Særligt er alene grund til at bemærke at Loic er ansat ved begge 
kirker og udtrykker glæde ved denne ordning, som han har et 
ønske om fortsætter. Tilkendegivet at jeg ikke umiddelbart ser 
denne mulighed, hvor det bliver to særskilte arbejdsgivere og der 
samtidig budgetmæssigt er mulighed for en halv organiststilling 
ved hver kirke. Loic foretrækker da klart at forblive ved HTK. 



Administrationschefen prioriterer selv ansættelse i Ørestad Sogn. 
 

 
11 Lønforhandlinger, lukket punkt 

 Til beslutning 
 Bilag: Oplæg til lønforhandlingen eftersendes 
 Det indstilles, at administrationschefens oplæg godkendes. 

Administrationschefen forelægger forslag til rammer for forhandlinger med medarbejderne 
på baggrund af de indkomne ønsker. 

 

 
12 Køb af obligationer 
 Til beslutning 

 Det indstilles, 



at der af opsparingen til Ørestad Kirke frigives 10 mio. kr. til indkøb af obligationer for 
perioden fra den 15. oktober i år til 1. juli 2025. 

at der af opsparingen til nyt menighedshus frigives 3 mio. kr. til køb af obligationer fra den 
15. oktober i år til den 1. januar 2028. Det vil ikke være muligt at igangsætte byggeriet 
tidligere. 

 
Den likvide formue på anlægskontoen er pt. 21 mio. kr. 3 mio. kr. heraf vedrører nyt 
menighedshus ved Hans Tausens Kirke. Der er tidligere indkøbt for 110 mio. kr. til Ørestad 
Kirke og 7 mio. kr. til nyt menighedshus. 

 
Investeringen af de 10. mio. kr. vil indbringe 142.000 kr. 
Investeringen af de 3 mio. kr. vil indbringe ….. (beløbet eftersendes efter svar fra banken.) 
 

Godkendt 

 
13 Liturgi 

 Til orientering 
 Bilag: Ansøgning om ændring af liturgien i Kirken i Ørestad. 

 Der har den 6. marts været møde mellem biskoppen, provsten, Per Ramsdal og Jens Nielsen 
om menighedsrådets ønsker om tilladelse til ændringer i liturgien. 

Der er endnu ikke kommet skriftlige svar fra biskoppen om hans beslutning. 
 

Konklusionerne på mødet var kort fortalt, at absolutionen i starten og håbsbekendelsen i 
slutningen ikke kunne godkendes som foreslået. Der skulle arbejdes mere med det i tæt 
samarbejde med menighedsrådet. 
De alternative tekster til bønner og kollekter blev godkendt. Det blev ligeledes godkendt at 
afholde jazzgudstjenester på højmessens plads. 
 

Orienteret.  
 

 
14 Orientering om kirkebyggeriet 

 Til orienteering 
 Züblins tidsplan vedlægges 
 Formanden orienterer om byggefasen fra det nuværende tidspunkt til 1.2. 2025 

 Den nye formand skal varsko hofmarskallatet om datoen for indvielsen og sende invitation. 
Der skal findes en egnet dato til grundstensnedlæggelse. 

 

Næstformanden orienterede om orienteringsmøde vedr. orgel afholdt. Frobenius og 
Marcussen & Søn deltog meget positivt. Budfrist 15.11. 

 

Aktuelt fokus på detailplanlægning af projektering. Tidsplan herfor under udarbejdelse. 
 

 
15 Afslutningsreception for menighedsråd og medarbejdere 
 Til drøftelse 

 Skal vi fejre fire gode år i samarbejdets ånd i det store sogn, der snart skilles ad?  

 



Aftalt at starte med lidt mere tid til at spise sammen. 
 

 
16 Ændring i Indsamlingsliste for KiØ 2024 

 Til beslutning 



 

Det indstilles, 
at ændring af indsamlingsliste for KiØ fsv. angår 23.11 og 24.11 2024, hvor KiØ i stedet 
samler ind til den kommende menighedspleje i Ørestad Sogn, godkendes. 

Der orienteres om baggrunden herfor på mødet. 
 

Godkendt 

 
17 Orientering 

 Administrationschef 
 Ansættelser: 

Erfaren Kordegn i Ørestad Sogn:   Madeleine Bagger pr. 1.11.2024 
Kordegn med administration Ørestad Sogn:  Mette Eiersholt pr. 1.12.2024 
 
Tilkaldevikar i Islands Brygges Sogn (HTK) indtil 31.1.25: Jasminikka Dolfi og Mette 
Scheurer 
 
Midlertidig kordegn Islands Brygges Sogn pgra fravær:  Fritz Knüppel 1.10.24-
30.11.2024 
 
Personaleplaner i overgangsfase: 
Ifht Kommunikation og kirketjener i HTK 
Kirke- og kulturmedarbejder Rasmus Zachariasen: 
fra 50% til 100% i perioden 1.12.2024- 31.3.2025 – med 50% på  
kommunikationsopgaver. Samtidig orlov fra 50% stilling for kirketjener 
Kirketjener Daniel Kapaczinsky: 
fra 50% til 100% i perioden 1.12.2024- 31.3.2025 

  
Ifht administrationschef i Islands Brygges Sogn 
Flere supportmuligheder med både Thomas Breck og Fritz Knübbel. Ønsker og behov 
afklares nærmere med nyt menighedsråd, inden der indgås aftales for støtte i 
overgangsfase. Afklaring bør ske hurtigst muligt mhp iværksættelse af 
ansættelsesproces. Mulig tiltræden 1.3 vil forudsætte opslag i december og samtaler i 
januar. 
 

 Formand 
 Christian Faber-Madsen er blevet næstformand i provstiudvalg 

Bevilling til introseminar 
Bevilling til ansættelse af teologistuderende til at bistå i konfirmandundervisningen hos 
Lars Ahlmann Olesen. Startet op i sidste uge. 
Peter Ræbild ansøger om brug af Kirken i Ørestad til initiativet Aktiv Trivsel 

 Næstformand 
Provstiet har afholdt orienteringsmøde for menighedsråd om Budget 2025 – herunder 
med drøftelser omkring provstiskyen. 

 Kontaktperson 

 Kirkeværge 

 Forretningsudvalget 
 Referat vedlagt 
 Stående Udvalg 
 Referat vedlagt, 

Vi venter med facader og vandafledning 
 KiØ-udvalget 



 Kiø-udvalget har holdt sit sidste møde. 
 
 

 
18 Eventuelt 

 
 

Kommende møder: 
Tirsdag den 12. november. HTK 


